
 

PROTOKOLL FRA ÅRSMØTE I HEDMARK BYGDEKVINNELAG 2023 

Årsmøte i Hedmark Bygdekvinnelag 10.- og 11.mars 2023 på Hoel Gård 

 

Sak 1. Åpning av årsmøtet 

Oddrun Merete Sagevik ønsket velkommen til Hoel gård og årsmøtet i Hedmark 

 Bygdekvinnelag. 

Hun presenterte årets ordstyrer Kjerstin Lundgård og ga ordet og klubba til henne. 

Sak 2 Godkjenning av innkalling og sakliste. 

Innkalling og sakliste ble godkjent.  

Sak 3. Navneopprop. 

Navneopprop v/Magnhild S. Skau. 

Godkjent 

Sak 4. Underskriving av protokoll 

Forslag på: 

Brynhild Lervang fra Rendalen bygdekvinnelag 

Kathe Yvonne Seigerud fra Odalen Bygdekvinnelag 

De ble enstemmig valgt.  

Sak 5. Talerett og stemmerett 

Ordstyrer leste fra vedtektene.  

Valg av tellekorps 

Forslag på 

Gunhild Nordtun fra Rendalen bygdekvinnelag 

Guri Gjølstad Røhnbæk fra Brandval Bygdekvinnelag  

De ble enstemmig valgt. 

Valg av referent 

Forslag på: 



Magnhild S. Skau, HBK 

Mette Midtdal, HBK 

De ble enstemmig valgt.  

Sak 6. Valg av redaksjonskomite: 

Forslag på 

Mette Midtdal fra Tufsingdal bygdekvinnelag 

Åse Bjerke Lilleåsen fra Vestsida Bygdekvinnelag 

Anne Margaret Hauge fra Åsmarka Bygdekvinnelag 

De ble enstemmig valgt. 

  

Sak 7. Leders tale 

Oddrun Merete startet med diktet Draumen av Olav Hauge. 

Vi har startet på nytt etter pandemien – det at vi kunne møtes og være sammen, ha 

arrangement i sammen har medført at vi har fått en ny giv.  

Beredskap – den kunnskapen vi bygdekvinner innehar er en stor del av beredskapen. Dette 

viktige tema har vært oppe i flere lokallag og satt på kartet i hele Norge.  

Handle rett fra bonden – Tenk bærekraft. 

Det er viktig at vi handler lokalt- dette gir bærekraftig matproduksjon og et mangfoldig 

næringsliv. Tradisjonsmat er en stor del av vår kulturarv.  

Det har vært et aktivt år i HBK og vi vokser selv om ett lag er lagt ned.  

I juni kommer vi til å invitere på kjevleløp – en familiedag på Domkirkeodden. HBK blir 

også offisiell arrangør av NM i potetskrelling.  

Potetboka er en gave til deltagerne i årsmøtet.  

Kulturminnedagen er i september – Midt i matfatet – viktig at vi formidler kultur og tradisjon  

Til slutt vil jeg sende 3 tanker: 

Til de som lider i Tyrkia og Syria 

Til ofrene i Ukraina – fred, frihet og medmenneskelighet 

Så til slutt sender vi en tanke til hverandre – kjærlighet, omtanke og glede. Det gode liv. 

Godt årsmøte – dere er verdifulle.  

 

Sak 8 Årsmelding 2022 

Anne Kalfoss leste årsmeldingen for 2022  



Det var ingen kommentarer til årsmelding og den ble godkjent.   

 

Hilsning fra Jorun Henriksen leder i Norges Bygdekvinnelag 

Bygdekvinnene er grunnpilaren i NBK. 

Hedmark bygdekvinnelag har et aktivt styre og aktivitet avler aktivitet i lagene. Dere gjør 

meg stolt.  

Lagene i HBK framstår som sosiale og trivelige, med spennende aktiviteter. Påvirker 

politikken i nærmiljøet, sprer kunnskap om mattradisjoner. 

Det er viktig at vi får til nettsider til alle lokallagene – der kan vi bl.a. innhente ideer til 

aktiviteter.  

Aktiviteter er lik rekruttering  

Det er viktig at vi påvirker politikerne i de sakene vi mener er viktig for oss. 

3 saker som NBK mener er viktig for valget i 2023: 

Gratis skolemåltid – lokal mattradisjon 

Sikre god beredskap – jord til matproduksjon 

Materiell vil bli sendt ut.  

Det blir bygdekvinneuke i august – mål: øke medlemstallet med 10 %. Bygdeløftet blir i 

november.  

Minner om at organisasjonskurs kan tas av alle. 

Hun avsluttet med diktet Eg kan av Ingvar Moe 

  

Sak 9 Årsmøtedebatt.  

18 – Marianne Rundgren. 

Nettsidene er en utfordring – ønsker at distriktsstyret tar ansvar for fordeling av innlegg i 

avisene – mange lag som tilhører de samme lokalavisene. Arranger kurs/møter sammen med 

andre organisasjoner, lag det som kurs og søk midler. Fint at det settes av midler til 

inspirasjonsseminar så mange kan dra.  

 7 Geir Lohn 

9 Bjørnhild Kihle 

Ønsker først Oddrun Merete velkommen som HBK’s styremedlem i Innlandet Bondelag 

Det er kjempeviktig å jobbe for matproduksjon i Norge, bruk hele dyret og mattradisjoner. 

Bygdekvinnene er flinke til å promotere dette. Bygdevinnene blir lagt merke til.  

Har inntrykk av at fylkesleder er tydelig! 

 9: replikk til kontingenten: er 61 kr pr. mnd mye – vi får mye for pengene. 



 60 Brit Kværnes 

Hvert lokallag betaler kr 1000 for å ha egen nettside, er det en ide å sløyfe dette. 

Vi ønsker at en liten andel av kontingenten går tilbake til lokallagene. 

Viktig med selvstyre for kommunene – ikke øremerkede midler. Det er kommunenes ansvar 

for innbyggernes folkehelse og mat.  

 52 Anne Rustad  

Vang hadde medlemsmøte i går – 4 nye medlemmer og 4088 kr til kreftforeningen. 

Det er kun RBK som har arkiveringsmuligheter i Riksarkivet, vi må finne selv, mulighet for å 

bruke lokale bibliotek? 

Hvorfor er ikke NBK høringsinstans i utredningen om kvinnehelse? 

17. Solvår Sundkøien 

Ukraina-krigen kom rette etter pandemien, viktig å vite hvem som er beredskapskoordinator i 

din egen kommune. 

Vet du hvem som er beredskapskoordinator i din kommune? 

10. Astrid Nygard  

Heldige vi som har frihet – kvinnefellesskapet er godt for fysisk helse. 

Husk å betal kontingenten. 

Det bør gjøres enklere for medlemmer å betale kontingenten. 

32 Toril Andreassen 

Vi har et ansvar for å ha et større perspektiv ved å formidle tradisjonsmat – kan vi tenke oss å 

bruke tradisjonsmat fra andre også – så vi speider samfunnet bedre.  

-Replikk 65: Norsk mattradisjon er viktig – Inkluderingsprosjektet – Vi må ønske 

flerkulturelle velkomne  

Lære neste generasjon om mattradisjoner – lag maten fra bunnen, bruk hele dyret. 

 33 Gunhild Nordtun 

Livsmestringstelefon – bra det er psykolog som svarer, men hvor lagres opplysningene? 

Kanskje hvert lokallag kan informere om hvilke lavterskeltilbud som finnes i kommunene.  

Delegat 35:  

Slå et slag for temamøter, engasjere flere og få med flere organisasjoner (Bondelag etc) 

Gå sammen om større møter - gir økt pressedekning – vise oss frem 

Markedsføring av BK på NM på Tolga 

 64 Jorun Henriksen 



Tradisjonsmat fra Norge er viktig – inkluderingsprosjekter – vi må selvfølgelig være åpne for 

at innvandrerkvinnene får vise fram sin tradisjonsmat. Vi må lære neste generasjon å lage 
maten fra bunnen av. De unge vil gjerne lære det.  

Skolemat – jobbet med i mange år. Viktig med gode spisevaner. Vi må forklare viktigheten 
av skolemat.  

NBK trykker på for å få til gode velferdsordninger i lønnsoppgjøret.  

 63 Anna Margaret Hauge 

Hvordan er kostholdsinformasjonen til de unge – kan NBK gjøre noe med fagplanen i 
skolene.  

Hvorfor skal medlemskap i kvinneorganisasjoner være nesten gratis? 
Lions, Rotary-klubber har opptil 2000 kr i kontingent. 

 54 Åse Bjerke Lilleåsen 

Hva er grunnen til at det fødes færre barn? Utdanning, etablering og jobb før en tenker på 

barn. Fødetilbud blir lagt ned og sentralisert – Tema til Redaksjonskomiteen 

7.  Geir Lohn 

NBK – må gjøre noe med fødselspermisjonen - for dårlig velferdsordning i landbruket mtp 

rekrutering. 

67 Anne -Lise Melbye 

Mange utfordringer – det største er kanskje sentralisering og avfolking i bygdene og vekst i 

byene.  

Delegat nr 17: 

Skolemat – hvorfor er dette så vanskelig i Norge, når man ser hva naboland får til. 

 1.Oddrun Merete Sagevik 

Ser at det er mye som opptar oss, men vi har felles bunnlinje. Eidskog dere skal få hjelp med 

nettsiden og vi i styret skal se på dette med å fordele lag på aviser. Yvonne vil være redaktør 
og vil hjelpe til med nettsidene. Det er viktig at de er oppdatert.  

Fødselstallene er viktig – levende bygder er viktig og at besteforeldrene blir i bygdene og 
ikke flytter sentralt. Frivillighet er også viktig.  

Kjempebra inntekt til Krafttak mot Kreft – fra Vang 4800 kr og Tufsingdalen 19 000 kr. 

Vi må hegne om den norskproduserte maten – det er grunnfjellet- men vi må også ta med oss 

noe nytt. Tradisjonsmat.no.  Finn dere en samarbeidspartner.  

Vedtak: 

Sak 7, 8 og 9 til etterretning og orientering.  
 

Sak 10 Regnskap 

- Underskudd: 50 000 kr til Røde kors, innkjøp av handlenett og forklær, oppstart etter 

pandemien har gjort til at laget har brukt en del penger for å komme seg i gang igjen. 



 

Kommentar delegat 60:  

Enig i at lønnskostnaden er lav ifht. Hvor mye arbeid som legges ned - lønnskostnaden burde 

økes. 

Regnskap godkjennes! 

 

Sak 11 Innkomne saker: 

Sak 1 

Sak fra Eidskog Bygdekvinnelag:  

Vi oppfordrer årsmøtet til å støtte Guatemala økonomisk!  

Vi ønsker at Hedmark Bygdekvinnelag sitt årsmøte støtter arbeidet med kr 10000,-. 

Forslag til vedtak: 

Årsmøtet i 2023 beslutter å støtte arbeidet i Guatemala prosjektet med kr 10.000,- 

Dette innarbeides i det reviderte budsjettet.  

Vedtaket enstemmig godkjent. 

 Sak 2 

Sak fra lagene i region nord: 

Hjelpetelefon   

Dette er et prøveprosjekt i regi av NBK og vedtatt av deres styre.  

Dette vil bli tatt opp til vurdering etter 6 mnd. 

Årsmøte i HBK gav en klar tilbakemelding til Styret at vi kan bruke de hjelpetelefoner som er 

på markedet og som er mer profesjonelle og så kan NBK kanalisere de pengene komme 

medlemmer og lokallag til gode i stedet.  

  

Sak 3:  

Sak fra lagene i region nord: 

Midler til Frivillighetens år. 

Denne saken ble oppklart og trekkes tilbake. Dette var 500.000 som sto igjen fra annet 

prosjekt om som ble besluttet kunne brukes til arrangement i forbindelse med 

frivillighetens år.  

  

Sak 4  

Sak fra lagene i region nord: 

Størrelsen på kontingenten og ønske om at deler av beløpet går tilbake til lokallagene.  



Denne saken skrives ned, sendes til godkjenning i region Nord for deretter å sende den som 

sak til Landsmøte i Norges Bygdekvinnelag 2024 i Ålesund.  

  

Sak 5 

Fra styret i Hedmark Bygdekvinnelag: 

Forslag til endring av vedtekter Norges Bygdekvinnelag Landsmøte 2024    

Styret i Hedmark Bygdekvinnelag ønsker å fremme et forslag om endring av vedtekter § 1. 

Norges Bygdekvinnelag jobber aktivt for mangfold og inkludering, og dette er prioritert i våre 

styringsdokumenter som et av våre konkrete mål for vår organisasjon. Hedmark  

Bygdekvinnelag ønsker at dette også synliggjøres i vedtektene, og at § 1 som er vår 

formålsparagraf, har en mer nøytral ordlyd som favner dette bredere. Videre ønsker Hedmark 

Bygdekvinnelag at § 1 gjøres mer tydelig og konkret mot vår organisasjons formål. En 

forenkling og mer konkret formulering viser tydeligere hva vår organisasjons formål er.   

Vedtektene har tidligere blitt revidert i 2008 og 2012, og Hedmark Bygdekvinnelag mener det 

er på tide at disse igjen tas opp for en ny revidering slik av vedtektene § 1 er mer i tråd med 

dagens samfunn, og oppfyller våre mål om å være en mangfoldig og inkluderende organisasjon 

som ønsker alle velkommen.   

Dagens §1:  

Organisasjonen sitt formål: 

Organisasjonens formål er å samle kvinner som ser betydningen av aktive bygdemiljø og 

primærnæringene. Norges Bygdekvinnelag er en partipolitisk nøytral organisasjon som skal 

ivareta kvinnenes og bygdefolkets kulturelle, sosiale og økonomiske interesser og bygge på 

likeverd, demokrati og kristen kulturarv.  

Forslag til endring av § 1:   

Organisasjonen sitt formål:  

Norges Bygdekvinnelag er en partipolitisk nøytral organisasjon som arbeider for å ivareta og 

utvikle aktive bygdemiljø og primærnæringene, og for å ivareta kvinnenes og bygdefolkets 

kulturelle, sosiale og økonomiske interesser.    

Vedtak: 

Det ble diskusjon i saken og vedtaket ble slik: 

Styret trakk saken.  

Styret sender til NBK at det er ønskelig med en høring av formålsparagrafen i alle Lokal- 

og Distriktslag, før eventuelt forslag om endring gjøres til Landsmøte.  

  

Sak 12 Arbeidsplan 2023 

Anne Kalfoss orienterte om arbeidsplanen for 2023. 

Det var ingen merknader. 



Vedtak: 

Enstemmig godkjent 

  

Sak 13 Godtgjørelser 

Valgkomiteens leder Marianne Rundgren la fram saken. 

 Det gjøres ingen endringer i godtgjørelser til styrer, utvalg, valgnemder og revisorer. 

Kjøregodtgjørelsen endres ikke, den følger statens satser.  

  

Sak 14 Budsjett 

Irene Tangen Kaupang la fram budsjettet for 2023.  

Det kom inn følgende endringer på utgifter: 

Lønnskostnader økes med kr 5000,- i tillegg til det som er.  

Årsmøte HBK økes med 0,-kr 

 Kommentar delegat 60: 

4000,- kr i overskudd etter årsmøte? Inntekt og utgift bør gå i 0. 

Vedtak:  Dette innarbeides i revidert budsjett og sendes ut. 

 

Sak 15. Valg 

Marianne Rundgren, valgkomitens leder la fram valgkomitéens innstilling. 

 Valgkomiteen har bestått av:  

 Ringsaker:  Berthe Sørby Furnes BK, Furnes BK  

 Vara:    Haldis M. Schjerpen, Fagernes BK  

 Sør-fylkeet:  Marianne Rundgren, Eidskog BK, leder  

 Vara:               Sigrid Holmen, Hof Vestre BK 

Midt-Hedmark: Anita Mundheim Alm, Stange BK  

Vara:    Helga A. Dieset, ÅmotBK 

Nord-Østerdal: Ingjerd Kvangraven, Dalsbygda BK.  

Vara:    Anna Margrete Hoås, Fåset BK.  

  

 

 

Følgende har frasagt seg gjenvalg  

Ingebjørg Hillestad -  1. vara til styret   

Helga A. Diset – vara til valgkomiteen   



Berthe Sørby – valgkomiteen   

Anita Mundheim Alm – valgkomiteen   

Sissel M Ophus - styremedlem  

  

Valgkomiteens forslag:  

Leder for 1 år:            Oddrun Merete Rosvoll Sagevik, Romedal BK, gjenvalg  

Styremedl. for 2 år:  

Nord-Østerdal: Magnhild Svarstad Skau, Rendalen BK, gjenvalg  

 Sør-Fylket:           Veslemøy Tveter Alm, Eidskog BK, ny  

Nord-Østerdal: Yvonne Knol, Hodalen BK, ikke på valg  

Sør-Fylket:        Irene Kaupang Tangen, Odal BK, ikke på valg  

Midt-Hedmark:  Anne M. W. Kalfoss, Romedal BK, ikke på valg   

Nestleder for 1 år:   

Midt-Hedmark: Anne M.W. Kalfoss, Romedal BK, gjenvalg  

     

 Vararepresentanter til styret for 1 år:  

1.Nord Østerdal:  Karin Rugsveen, Rendalen BK. Ny  

2.Ringsaker:   Sissel M. Ophus, Fagernes BK. Ny  

3.Nord-Østerdal: Mette Tollan Midtdal, Tufsingdal BK. Gjenvalg   

 Revisorer for 1 år:  

 Liv Larsen, Hof Østre BK, gjenvalg  

 Solvår Sundkøien, Eidskog BK, på valg  

Vara: Lise Bjugstad, Brøttum BK, på valg  

Vara: Hanne Marit Amb, Brøttum BK, på valg  

Valgkomiteen for 2 år:  

 Ringsaker:              Haldis M. Schjerpen, Fagernes BK. Ny  

Vara:                          Emma Daisy Windsor, Nes og Helgøya BK. Ny  

Midt-Hedmark:             Heidi Feragen Meldieseth, Åmot BK. Ny  

Vara:               Målfrid Narum, Romedal BK   

Sør-fylket:              Marianne Rundgren, Eidskog BK, ikke på valg  

Vara:                          Sigrid Holmen, Hof vestre BK, ikke på valg  

Nord Østerdal:              Ingjerd Kvangraven, Dalsbygda BK, ikke på valg  



Vara:                          Anna Margrete Hoås, Fåset BK, ikke på valg  

  

Møteleder for årsmøtet 2024:  

Kjersti Rinde Omsted, Vestsida BK  

Vara: Inger Amb, Ringsaker BK  

   

Styremedlem Hedmark Bygdeungdomslag:   

Styret får fullmakt til å utnevne styremedlem i HBU.  

  

Utsendinger til årsmøte i Innlandet Bondelag og Hedmark Bygdeungdomslag:  

Styret får fullmakt til å utnevne utsendinger til disse årsmøtene.  

  

 Utsendinger til årsmøtet i Norges Bygdekvinnelag:  

 Styret får fullmakt til å utnevne utsendinger til årsmøtet  

   

Ordstyrer ledet oss gjennom valget. 

Det nye styret ble enstemmig valgt slik valgkomiteen hadde foreslått. 

Brynhild Lervang, Rendalen BK foreslo at foreslåtte 1. vara Karin Rugsveen og 3. vara Mette 

Midtdal byttet plass.  

Det nye forslaget ble enstemmig valg. 

  

Vararepresentanter til styret for 1 år:  

1.Nord-Østerdal: Mette Tollan Midtdal, Tufsingdal BK. Gjenvalg   

2.Ringsaker:              Sissel M. Ophus, Fagernes BK. Ny  

3.Nord Østerdal:  Karin Rugsveen, Rendalen BK. Ny  

 Utsendinger til årsmøtet i Norges Bygdekvinnelag:  

Styret får fullmakt til å utnevne utsendinger til årsmøtet. 

Ble strøket da det ikke er årsmøte i 2023.  

  

Årsmøtet hevet og ønske om god tur hjem. 

Informasjon: 

Romedal Bygdekvinnelag informerte og ønsket oss velkommen til dem neste årsmøte. 



Det ble delt ut blomster og HBK-nett til Nes Bygdekvinnelag med takk for et fint årsmøte. 

Ordstyrer fikk takk for vel gjennomført årsmøte med en blomst. 

 

 

 

_____________________________   ___________________________ 

Brynhild Levang             Kathe Yvonne Seigerud   

 


